

အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြုစုခြင်း - ၃

တက္ကသိုလ်ဆရာတစ်ဦး

မကြာမီကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးအတွက် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းများ ရရှိရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် (ကော်မရှင်)နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဆင့်ဆင့်က ကြိုပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

ကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့ရက်ကို ကြေညာပြီးနောက် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုများအလိုက် မဲစာရင်းများကို ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ (ရပ်ကျေးကော်ခွဲ) အသီးသီးက ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ (ထိုအခါ မဲဆန္ဒရှင်များ အနေဖြင့် ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ဖြည့်စွက်/ပြင်ဆင်/ကန့်ကွက်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါသည်။) ဤသို့ ကြေညာသည့်အခါတွင် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းများ ဖြစ်စေရေးအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစတင်၍ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ကွန်ပျူတာသွင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ်အသီးသီးတွင် အဆင့် လေးဆင့်ဖြင့် အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။

ပြုစုရရှိသည့် မဲစာရင်းများကို လေးကြိမ်ခွဲ၍ ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးရန် စီစဉ်ထားရှိသည်နှင့်အညီ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ မြို့နယ် (၁၀)မြို့နယ်တွင် (၃၀ - ၃ - ၂၀၁၅)ရက်နေ့မှ (၁၂ - ၄ - ၂၀၁၅)ရက်နေ့ထိ (၁၄)ရက်တိုင်တိုင် ကပ်ထားကြေညာပေးခဲ့ပါသည်။ ဤသို့ ကြေညာခဲ့ရာတွင် မဲဆန္ဒရှင်များ မဲစာရင်းများကို လာရောက်ကြည့်ရှုစေရေးအတွက် ကော်မရှင်အနေဖြင့် ရုပ်သံ၊ ရေဒီယို၊ သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်များမှ ဆော်ဩခဲ့သည်သာမက အေးငြိမ်းရှေ့ဆောင်၊ ရောင်ခြည်သစ်၊ မြန်မာဒီမိုကရေစီအင်စတီကျု၊ နယူးမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း၊ ဖန်တီးအိမ်၊ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကွန်ရက်၊ ငြိမ်းချမ်းမျှတလူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ကရင်အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများရှေ့ဆောင်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံသားနှင့်နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေး လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့၊ အောက်ချင်းလူမှုအဖွဲ့နှင့် ဒီမိုကရေစီအတွက် ပြည်သူ့တွဲလက် - စသည့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်း (၁၂)ဖွဲ့ကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်လှုံ့ဆော်ပေးခဲ့ကြပါသည်။

ရပ်ကွက်ကော်ခွဲအသီးသီးက ကောက်ယူထားသည့် စာရင်းများအရ - မြို့နယ် (၁၀)မြို့နယ်တွင် မဲဆန္ဒရှင်ပေါင်း (၂၄၇,၇၆၆)ဦး ရှိသည့်အနက် မဲဆန္ဒရှင် ၃၀,၅၃၈ ဦး လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သဖြင့် ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၁၂.၃ သာရှိပါသည်။ ထို့ပြင် မဲစာရင်းတွင် အမည်မပါဝင်ခြင်းကြောင့် ပုံစံ (၃)ဖြင့် လျှောက်ထားသူ ၄၅၀၈ ဦး (၁.၈၂%)၊ ကိုယ်ရေးအချက်များ မပြည့်စုံသဖြင့် ပုံစံ(၄-ဂ)ဖြင့် လျှောက်ထားသူ ၂,၉၄၄ ဦး (၁.၁၉ %) နှင့် မပါဝင်သူများ ပါဝင်နေသဖြင့် ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်သူ ၁၂၇၆ ဦး (၀.၅၁ %) ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဖော်ပြပါ ကိန်းဂဏန်းများအရ မဲဆန္ဒရှင်များသည် မဲစာရင်းများအပေါ် စိတ်ဝင်စားမှုနည်းနေသေးကြောင်း တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် လာမည့် ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးရန် စိတ်ဝင်စားမှု နည်းနေကြသည် ဟု ကောက်ချက်ချမည်ဆိုပါက မမှားနိုင်ပါ။

ထို့ကြောင့် ကော်မရှင်သည် ပြည်သူများအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာကြပြီး မဲပေးလိုသည့် ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်လာကာ မဲစာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့်အခါ ကြည့်ရှုသင့်ကြောင်း လက်ခံလာစေရေးအတွက် မဲဆန္ဒရှင်ပညာပေး (Voter Education) လုပ်ငန်းစဉ်များကို မီဒီယာပေါင်းစုံမှ ထုတ်လွှင့်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည်သာမက အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် မီဒီယာများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင် ကူညီမှု ရရှိနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မဲစာရင်းတွင် မိမိတို့အမည် ပါ/မပါ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ သိရှိနိုင်စေရေးအတွက် online မှ ကြည့်ရှုနိုင်ရန် IFES (International Foundation for Election System) မှ IT ပညာရှင်များက ဆောင်ရွက်နေပါသည်။ မဲစာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ (၁၀)မြို့နယ်မှ မဲစာရင်းများဖြင့် စမ်းသပ်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ မကြာမီလက်တွေ့ကြည့်ရှုနိုင်တော့မည် ဖြစ်ပါသည်။

အလျဉ်းသင့်၍ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလနှင့် ဇူလိုင်လများက ကျင်းပခဲ့သော ဥပဒေပြုလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနှင့် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲများတွင် **အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်** (The General

Election Commission - Komisi Pemilihan Umum - KPU) က နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ပြည်သူများ ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် စိတ်ဝင်စားလာကြစေရန်နှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်တတ်စေရန် မဲဆန္ဒရှင်ပညာပေးရေးအစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပုံ များကို အကျဉ်းချုံး၍ ဖော်ပြလိုပါသည်။

စာရေးသူနှင့်အဖွဲ့သည် The Asia Foundation ၏ စီစဉ်ထောက်ပံ့မှုဖြင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် (၂၆-၄-၂၀၁၅)ရက်နေ့မှ (၃၀-၄-၂၀၁၅)ရက်နေ့ထိ မဲဆန္ဒရှင်ပညာပေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ လေ့လာခွင့် ရရှိခဲ့ပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၉-၄-၂၀၁၄ ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့သော ဥပဒေပြုလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင် ပေါင်း ၁၈၉,၈၇၇,၉၇၇ ဦး ရှိခဲ့ပြီး ၉-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့သည့် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်ပေါင်း ၁၉၀,၃၀၇,၃၃၄ ဦး ရှိခဲ့သည်။ မဲဆန္ဒရှင်အသက် သတ်မှတ်ချက်မှာ ၁၇ နှစ် ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် အိမ်ထောင်ပြုပြီး သူများအား အသက် ၁၇ နှစ် မပြည့် (၁၆ နှစ် ပြည့်ပြီး) သေးသော်လည်း မဲပေးခွင့်ပြုသည်။ မဲဆန္ဒရှင်စုစုပေါင်း၏ သုံးပုံတစ်ပုံခန့်သည် အသက် ၁၆ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်းရှိကြောင်း၊ ၎င်းတို့သည်လည်း ပထဦးဆုံးအကြိမ် မဲပေးရမည် ဖြစ်သဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် အခြားမဲဆန္ဒရှင်များထက် ပို၍စိတ်ဝင်စားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၁၉၉၉ ခုနှစ်က ကျင်းပခဲ့သော လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးမှုရာခိုင်နှုန်း ၉၃ ရာခိုင်နှုန်း ရှိခဲ့သော်လည်း ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် ၈၄ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ၇၁ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိခဲ့သဖြင့် မဲပေးမှု (Voter Turnout) သိသာစွာ ကျဆင်းလာခြင်းကို ကော်မရှင်က ကုစားရန် နည်းလမ်းများ ရှာကြံခဲ့ပြီး မဲဆန္ဒရှင်ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် နည်းပေါင်းစုံသုံး၍ ဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းမှ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်းကောင်း ပူးပေါင်းစီစဉ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ လူဦးရေမှာ ၂၅၂ သန်းဖြစ်ပြီး မိုဘိုင်းဖုန်းသုံးစွဲသူပေါင်း ၂၁၂ သန်းခန့်နှင့် facebook (fb) သုံးစွဲနေသူပေါင်း ၆၄ သန်းကျော်ရှိကြောင်း၊ မိုဘိုင်းဖုန်းသုံးစွဲသူများအနက် smart phone သုံးစွဲသူ ၅၁ သန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ သုံးစွဲသူအများစုသည်လည်း လူငယ်များဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဝင်ရောက်အရွေးခံ ကြမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ (CV)များနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို သညာဥပဒေ တွင် တင်ပေးရန် စီစဉ်ခဲ့ကြကြောင်း၊ ဤအစီအစဉ်ကို The Asia Foundation ၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် “ပါလူတမ်” (Perlutem) အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းက အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ online မှကြည့်ရှုရာတွင် Desktop ၊ Laptop ၊ Notebook ၊ Tablet နှင့် မိုဘိုင်းဖုန်းများဖြင့် လွယ်လင့် တကူ ကြည့်ရှုနိုင်ရေးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ API (Application Programming Interface) များ ရေးဆွဲ ခဲ့ကြကြောင်း၊ အသင့်လျော်ဆုံး API များ ရရှိနိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူလူထု၏ အာရုံစိုက်မှုရရှိစေရန် ရည်ရွယ်လျက် Hackathon ပြိုင်ပွဲကို “Code for Vote Hackathon” အမည်ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လက ကျင်းပပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထိုပြိုင်ပွဲတွင် Developer ပေါင်း ၁၅၀ က ရွေးကောက်ပွဲ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများဆိုင်ရာ အချက်အလက်များသာမက Trivia နှင့် Game များကိုပါ ထည့်သွင်းရေးဆွဲခဲ့ကြကြောင်း၊ အကောင်းဆုံး Appli- cations (apps) လေးခုကို ဆုချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ပထမပြိုင်ပွဲ၏ ကောင်းမွန်သည့် ရလဒ်များကြောင့် ဒုတိယအကြိမ် Hackathon ပြိုင်ပွဲကို “Code for Vote 2.0” အမည်ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ထပ်မံကျင်းပခဲ့ရာ Devel- oper ၃၃၄ ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး Mobile and Web apps. ပေါင်း (၁၀၄)ခုကို ဖန်တီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆုချီးမြှင့်ခြင်း အပါအဝင် အခြားကုန်ကျစရိတ်များကို အင်ဒိုနီးရှားရှိ Google က ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိ ခဲ့ရပါသည်။ ဤသို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အထက်ဖော်ပြပါ ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပစဉ်ကာလ (၂၀၁၄ မတ်လမှ ဇူလိုင်လ)အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား posts, comments, shares, likes လုပ်သည့် အကြိမ်ပေါင်း သန်း ၂၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၄ ဇန်နဝါရီလနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ tweets ပေါင်း ၉၅ သန်းကျော်ကို online တွင် တင်ပေး (posted)ခဲ့ကြောင်း မှတ်သားခဲ့ရပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၎င်းတို့၏ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာအရ အိမ်ထောင်စုတစ်စုတွင် အိမ်ထောင်ဦးစီးဖြစ်သည့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူကသာ ဦးဆောင်လေ့ရှိကြောင်း၊ မဲပေးရာတွင်လည်း အမျိုးသမီးများသည် (အထူးသဖြင့် အောက်ခြေ အလွှာရှိ အမျိုးသမီးများ) ၎င်းတို့၏ ခင်ပွန်းသည် ရွေးချယ်ပေးသည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကိုသာ မဲပေးလေ့

ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အောက်ခြေအလွှာ - grass-root level ရှိ အမျိုးသမီးများအား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများ ရရှိပြီး ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်နိုင်ရေး အတွက် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း၊ ဂျာကာတာအခြေစိုက် “Women's Solidarity” (Solidaritas Perempuan) အဖွဲ့အစည်းက အောက်ခြေအလွှာရှိ အမျိုးသမီး များအား ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများနှင့် အခြားဗဟုသုတ များ ကြွယ်ဝစေရေးအတွက် မြင့်တင်ပေးရာတွင် The Asia Foundation က ကူညီထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း၊ ဆင်ခြေဖုံးရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာများရှိ အမျိုးသမီးများအား အစုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းပေးပြီး အဖွဲ့ဝင် (၂၀)ပါသည့် အစုတစ်ဖွဲ့လျှင် Facilitator နှစ်ဦးစီ ခန့်ထားပေးပြီးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ၊ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၄ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် အောက်ခြေအမျိုးသမီးများ ရွေးကောက်ပွဲတွင်ပါဝင်မှု သိသာစွာတိုးတက်လာကြောင်း၊ ၎င်းတို့အနေဖြင့် ခင်ပွန်းသည်နှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်နိုင်သည့် အဆင့်သို့ ရောက်ရှိသွားကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကိစ္စများသာမက အခြားရပ်ရွာကိစ္စများ၌ပါ ၎င်းတို့က ဦးဆောင်လာနိုင်ကြောင်း သိရှိခဲ့ရပါသည်။

စာရေးသူတို့အဖွဲ့သည် ဂျာကာတာ ဆင်ခြေဖုံးရပ်ကွက် တစ်ခုရှိ အမျိုးသမီးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် သွားရောက်တွေ့ဆုံ မေးမြန်းဆွေးနွေးခွင့် ရရှိခဲ့ရာ ၎င်းတို့သည် မိမိတို့ကိုယ်ကိုမိမိ ယုံကြည်မှုရှိသည့် လက္ခဏာများ ပေါ်လွင်နေပြီး အင်ဒိုနီးရှား ရွေးကောက်ပွဲများနှင့် ပတ်သက်၍ စာရေးသူတို့ မေးမြန်းသည်များကို ကောင်းစွာဖြေကြားနိုင်သည်သာမက စာရေးသူ တို့ နိုင်ငံမှ ရွေးကောက်ပွဲနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အကြောင်းအရာ များကိုပါ စိတ်ဝင်တစား မေးမြန်းကြသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ ရပါသည်။ ဤသို့ အင်ဒိုနီးရှားရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က မဲဆန္ဒရှင်ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးမှုရာခိုင်နှုန်း ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိခဲ့ရပါသည်။

အထက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း တစ်နိုင်ငံလုံးမှ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် စာရင်းများကို လေးကြိမ်ခွဲ၍ ထုတ်ပြန် ကြေညာမည် ဖြစ်ရာ - ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလ ၂၅ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ စတုတ္ထအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း ထုတ်ပြန်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။ စတုတ္ထအကြိမ် ထုတ်ပြန်ကြေညာရာတွင် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် အခက်အခဲရှိမည့် မြို့နယ်အနည်းငယ် အနေဖြင့် ထိုသတ်မှတ်ချိန်ထက် နောက်ကျကောင်း နောက်ကျ နိုင်ပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းမှ (၁၄)မြို့နယ် (ဒဂုံမြို့သစ် တောင်ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပ၊ သယ်န်းကျွန်း၊ သန်လျင်၊ ကျောက်တန်း၊ သုံးခွ၊ ခရမ်း၊ အင်းစိန်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ ထန်းတပင်)နှင့် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေမှ (၈)မြို့နယ် (တပ်ကုန်း၊ ပျဉ်မနား၊ လယ်ဝေး၊ ပုဗ္ဗသီရိ၊ ဇေယျာသီရိ၊ ဥက္ကရသီရိ၊ ဇေယျာသီရိ၊ ဒက္ခိဏသီရိ)များတွင် ယခုလာမည့် ၂၅-၅-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာမည် ဖြစ်ပါသည်။

အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်များအတိုင်း ကြေညာပြီးနောက် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့ရက်ကို ကော်မရှင်က ကြေညာပြီးသည့်အချိန်တွင် မဲစာရင်းများကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသည့်နေ့တွင် နောက်ဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ထပ်မံ၍ ကြေညာဦးမည် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၀ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပခဲ့စဉ်က ၇-၁၁-၂၀၁၀ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ (၁၃-၈-၂၀၁၀)ရက်နေ့က ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် မဲစာရင်းများကို (၂၀-၉-၂၀၁၀) ရက်နေ့တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာရန် ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးခဲ့ ပါသည် (ကျင်းပမည့်ရက် ကြေညာပြီးနောက် ၃၇ ရက်)။ ထိုနည်းတူပင် ၂၀၁၂ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို (၁-၄-၂၀၁၂)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့်အကြောင်း၊ (၂၉-၁၂-၂၀၁၁)ရက်နေ့က ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် မဲစာရင်းများကို (၂၉-၂-၂၀၁၂) ရက်နေ့၌ တစ်နိုင်ငံလုံး ထုတ်ပြန်ကြေညာရန် ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပါသည် (ကျင်းပမည့်ရက် ကြေညာပြီးနောက် ၆၂ ရက်)။ ထိုသို့နောက်ဆုံးအကြိမ် ကြေညာရာတွင် ဖြည့်စွက်/ပြင်ဆင်/ကန့်ကွက်လိုသည့် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် မဲစာရင်းများ ကပ်ထားကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပြီး မဲဆန္ဒရှင်များအတွက် နောက်ဆုံးအခွင့်အရေးဖြစ်ခြင်းကြောင့် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။ သတ်မှတ်ချိန် ကျော်လွန်ပြီးမှ ကန့်ကွက်တောင်းဆိုမည့်သူများအား မည်သည့်နည်းနှင့်မျှ ထည့်သွင်းပေးနိုင်မည် မဟုတ်ပါ။ ထို့ကြောင့် မဲပေးရန် စိတ်ပိုင်းဖြတ်ပြီးသည့် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ရရှိထားသည့် အခွင့်အရေး လက်လွှတ်မဆုံးရှုံးစေရန် မိမိအမည် မဲစာရင်းတွင် ကျိန်းသေပါဝင်စေရေးအတွက် ယခုကြိုတင်ကြေညာမည့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို

သွားရောက်ကြည့်ရှုသင့်ပါသည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများ အနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ မဲဆန္ဒရှင်များ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်စေရေး အတွက် မဲစာရင်းများ ကြည့်ရှုကြစေရန် စည်းရုံးဆော်သြခြင်း၊ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ကြည့်ရှုပေးခြင်း၊ ဖြည့်စွက်/ပြင်ဆင်/ ကန့်ကွက်လွှာ များကို ကူညီဖြည့်သွင်း ပေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ကြပါသည်။ ဤသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းရရှိစေရန် ကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဆင့်ဆင့်အား ပူးပေါင်းကူညီပေးရာလည်း ရောက်ပါသည်။

နိုင်ငံတကာမှ စိတ်ဝင်စားစွာ စောင့်ကြည့်နေသည့် လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲကြီးသည် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတ ကြောင်း ပြသရာတွင် ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းသည်လည်း အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက် ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးအတွက် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့် မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းရရှိစေရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်အား မဲဆန္ဒ ရှင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ မီဒီယာများနှင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများ (Stake-holder) အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင် ကူညီကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ

ဦးဝင်းကြည်

အဖွဲ့ဝင်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ နေပြည်တော်

ဖုန်း - ၀၆၇-၄၀၄၄၀၁ (ရုံး) ၀၆၇-၄၂၁၂၃၄ (အိမ်) ၀၉-၈၃၀-၄၁၃၈



Women's Solidarity အဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော ဂျာကာတာမြို့၊ ဆင်ခြေဖုံးရပ်ကွက်ရှိ အမျိုးသမီးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များ



Women's Solidarity အဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော ဂျာကာတာမြို့၊ ဆင်ခြေဖုံးရပ်ကွက်ရှိ အမျိုးသမီးအဖွဲ့နှင့် စာရေးသူတို့အဖွဲ့ တွေ့ဆုံစဉ်